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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 
Zápis ze zasedání konaného dne 17. 9. 2019 

 

Přítomni: 26 členů AS LF při zahájení zasedání, 27 členů od bodu 3 

Nepřítomni: Petr Dobšák, Leoš Křen, Karolína Skorkovská, Tomáš Tomáš, Vlastimil Válek, Barbora 

Nebenführová 

Hosté:  proděkan doc. Martin Repko, proděkanka prof. Kateřina Kaňková, proděkanka prof. 

Lýdie Izakovičová Hollá, proděkan prof. Tomáš Kašpárek, proděkan prof. Jaroslav 

Štěrba, proděkan doc. Petr Štourač, proděkanka Mgr. Jana Fialová, proděkan MUDr. 

Mgr. Tomáš Vojtíšek, tajemník Ing. Michal Sellner 

Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Vyhlášení volby kandidáta na funkci děkana LF MU 

3. Podmínky pro přijetí ke studiu na LF MU v akademickém roce 2020/2021 

4. Informace o specializačním vzdělávání lékařů 

5. Různé 

1. Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné, uvedl jména předem omluvených senátorů a konstatoval 

usnášeníschopnost AS LF. Pořízením zápisu ze zasedání byl pověřen Dr. Koščík a Mgr. Divoký. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 

 

2. Vyhlášení volby kandidáta na funkci děkana LF MU 

Předseda AS informoval přítomné, že prezident České republiky 11. července 2019 jmenoval ke dni 1. 9. 

2019 děkana LF MU prof. Bareše rektorem Masarykovy univerzity. Na základě této skutečnosti prof. 

Bareš odstoupil ke dni 1. září 2019 z funkce děkana Lékařské fakulty MU (příloha zápisu č. 2).  

Předseda AS konstatoval, že volba kandidáta na funkci děkana LF MU probíhá dle přílohy č. 1 ke Statutu 

LF MU – Volba děkana a jeho odvolání. Dle této přílohy je zapotřebí, aby AS LF MU vyhlásil volbu a zřídil 

tříčlennou komisi, která bude volbu připravovat a řídit. 

Předseda AS seznámil přítomné s možnými variantami termínu volby, jako nejvhodnější uvedl 22. října. 

Dále navrhl, aby v usnesení, kterým bude vyhlášena volba kandidáta na funkci děkana, byl zmíněn i 

termín, kdy bude akademická obec LF MU seznámena se jmény kandidátů. 
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Předseda AS navrhl jako předsedu volební komise pro volbu kandidáta na funkci děkana LF MU prof. 

Milana Brázdila, členy pak Senada Koláře a MUDr. Lukáše Opatřila. 

Předseda AS následně požádal budoucího předsedu volební komise o seznámení akademické obce LF 

MU s vyhlášením volby během následujícího dne po zasedání AS LF MU. 

Předseda AS dále uvedl, že v případě schválení navrženého termínu volby svolá na den 14. října 2019 v 

17 hodin zasedání AS LF společně se shromážděním akademické obce LF MU v aule za účelem veřejné 

diskuse s kandidáty. 

 

Dolina  Mohla by samotná volba kandidáta proběhnout již 15. října? 

Předseda AS  Limitace z předpisech není, je potřeba poskytnout dostatečný prostor pro případné 

zorganizování setkání jednotlivých komor AS LF s kandidáty, popřípadě i pro zřízení 

elektronické debaty v rámci Informačního systému. 

Gál Bude potřeba, aby byl AS LF MU 14. 10., v rámci veřejné debaty, usnášení schopný? 

Předseda AS Ne, AS LF MU nebude nic schvalovat, půjde pouze o „veřejné slyšení“. V listopadu bude 

určitě svoláno zasedání AS LF MU, na kterém, v případě jmenování děkana, se AS LF MU 

vyjádří ke sboru proděkanů a bude schvalovat návrh složení vědecké rady LF MU. 

Další příspěvek k diskusi již nebyl a předseda AS přistoupil k hlasování o jednotlivých usnesení. 

 

Volba skrutátorů: Dolina, Havelka a Fejfar. Jednohlasně schváleno.  

Vyhlášení volby kandidáta na děkana LF MU 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity vyhlašuje v souladu s Přílohou č. 1 ke statutu 

LF MU volbu kandidáta na funkci děkana Lékařské fakulty Masarykovy univerzity. 

 

Volba volební komise pro volbu kandidáta na funkci děkana LF MU 

Volba předsedy volební komise pro volbu kandidáta na funkci děkana LF MU 

Tajné hlasování. 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   25 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 
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Volba členů volební komise pro volbu kandidáta na funkci děkana LF MU 

Tajné hlasování. 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   25 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity zřizuje v souladu s čl. 1 odst. 2 Přílohy č. 1 ke 

statutu LF MU tříčlennou volební komisi pro volbu kandidáta na funkci děkana Lékařské fakulty 

Masarykovy univerzity ve složení: prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. (předseda), Senad Kolář, MUDr. Lukáš 

Opatřil. 

 

Vyhlášení volby kandidáta na funkci děkana LF MU 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát pověřuje volební komisi, aby připravila v souladu s čl. 1 odst. 3 Přílohy č. 1 ke statutu 

LF MU harmonogram volby a pravidla pro předkládání návrhů na kandidáty na funkci děkana tak, aby 

byla jména kandidátů na děkana Lékařské fakulty Masarykovy univerzity známa nejpozději do 8. října 

2019, a aby první kolo volby proběhlo na zasedání akademického senátu dne 22. října 2019. 

 

3. Podmínky pro přijetí ke studiu na LF MU v akademickém roce 2020/2021 

Předseda AS bod krátce uvedl a předal slovo proděkance Kaňkové. 

Kaňková Popsala průběh přijímacího řízení do akademického roku 2019/2020. Kapacita 

všeobecného lékařství byla naplněna až po třetím, obnoveném kole přijímacího řízení. 

Bylo potřeba dodržet závazků vyplývajících z vládního programu zaměřeného na 

navyšování počtu studentů všeobecného lékařství, přičemž rozhodným bude stav počtu 

studentů ke dni 31. 10. Na základě stanovených bonifikací byla přitom do programu 

všeobecného lékařství přijata méně než jedna čtvrtina přijatých uchazečů. 

 Následně představila podmínky pro přijetí ke studiu na LF MU v akademickém roce 

2020/2021 (příloha zápisu č. 3) 

Předseda AS poděkoval paní proděkance za představení navrhovaných podmínek a otevřel diskusi.  

Juřica  Bonifikují i ostatní lékařské fakulty anglický či jiné cizí jazyky? 

Kaňková Ne, nebonifikují ani angličtinu, jsme první. 

Další dotaz do diskuse nebyl a předseda přešel k hlasování o přijetí usnesení. 
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Podmínky pro přijetí ke studiu na LF MU v akademickém roce 2020/2021 

Tajné hlasování. 

Počet přítomných členů před hlasováním: 27 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. e) zákona o 

vysokých školách schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu v otevíraných studijních programech na 

Lékařské fakultě v akademickém roce 2020/2021 v předloženém znění. 

 

 

4. Informace o specializačním vzdělávání lékařů 

Předseda AS uvedl bod a vysvětlil důvod, proč požádal proděkana Vojtíška o seznámení AS LF MU s 

problematikou ve specializačním vzdělávání. 

Vojtíšek LF MU má uzavřenou veřejnoprávní smlouvu s MZČR, na základě které poskytuje 

specializační vzdělávání, včetně základních kmenů, vyjma stomatologických. V této 

oblasti se stala problematickou novela zákona o specializačním vzdělávání č.  67/2017 

Sb. Tato novela byla publikována 6. 3. 2017 a účinnosti nabyla 1. 7. 2017, což ve výsledku 

znamenalo poskytnutí nedostatečného prostoru pro její implementaci v praxi, navíc tato 

novela není ani doposud dostatečně implementována. 

 Účastníci specializačního vzdělávání přitom musejí mít minimálně 0,5 úvazku na 

akreditovaném pracovišti poskytovatele zdravotních služeb. O co však mají nižší úvazek 

oproti 1,0, o to se prodlužuje požadovaná délka studia. Do délky studia se rovněž může 

za splnění určitých podmínek započítat část Ph.D. studia. Problém nastává u vyučujících 

LF s úvazky ve fakultní nemocnici nižších než 0,5, neboť se jim tyto nezapočítávají do 

doby absolvovaného specializačního vzdělávání. 

 LF MU má v současné době akreditovány všechny kmenové kurzy kromě hygienického 

kmene.  

Předseda AS poděkoval za prezentaci a otevřel diskusi. 

Gál Lékaři ve specializačním vzdělávání zapsaní od 1. 7. 2017 jsou ve velmi komplikované 

situaci. FNUSA nemá doposud akreditovány základní kmeny přesto, že podklady dodala 

včas. Ministerstvo nebylo schopno doposud vydat rozhodnutí o akreditaci. Mohla by LF 

pomoci celý proces schvalování akreditací pomoc uspíšit? 

Repko Zásadní problém jsou dva subjekty zapojené do specializačního vzdělávání, lékařské 

fakulty a IPVZ. Lékařské fakulty se snaží celý proces přenést k nim. Tlak na ministra je 

vyvíjen. Před 14 dny proběhlo jednání na MZ, kde se tato problematika řešila. 

V současné době je ČLK jednou z brzd s ohledem na výši úvazků, trvají na zachování 

podmínky minimálně 0,5 úvazku u poskytovatele zdravotních služeb. LF na tom pracuje. 
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Gál Důležitým krokem by bylo přesunout vzdělávání pod LF. Navrhuje otázku specializačního 

vzdělávání otevřít a podpořit při asociaci děkanů lékařských fakult. 

Dobrovolná Problematickou otázkou je komunikace tohoto problému vůči mladým lékařů, kterých 

se to dotýká. 

Izakovičová Hollá Podpořit bychom měli nejen základní kmeny, ale i základní obory, kterých se 

tento problém také dotýká. 

 

5. Různé 

Předseda AS na začátek tohoto bodu uvedl, že zasedání 8. 10. s největší pravděpodobností bude zrušeno 

a přesune se na 14. 10. v souvislosti s programem průběhu volby kandidáta na děkana LF MU. 

 

Rozpočtová pravidla a výuka 

Předseda AS předal slovo prof. Hermanové 

Hermanová Demonstrovala dopady nového rozpočtového systému na svém pracovišti. Učí 

všeobecné lékaře, zubní lékaře i nelékařské obory. Tento systém nereflektuje skutečný 

počet odučených hodin. Současná pravidla vedla k tomu, že za jednu přednášku 

v zubním lékařství generuje ¼ zdrojů ve srovnání s všeobecným lékařstvím i přes aplikaci 

všech koeficientů, které by to měly korigovat. Tento problém generují teoretické 

předměty, např. teoretické základy klinické medicíny TZKM (hromadný předmět). Je 

započítáván jako praktický preklinický předmět. Vygeneruje přitom mnohonásobně více 

studentohodin, než výuka na klinice, kde se vyučují kruhy po 15 lidech. Vytváří to velmi 

nerovné podmínky v rámci LF.  

Repko Musíme všechny parametry, které se sledují analyzovat. TZKM bylo modelováno na 

jinou formu výuky, než se momentálně vyučuje, čekáme až naběhne výuka dle 

akreditace SIMU. Je otázkou široké diskuse, jestli se chceme vrátit do modelu seminářů 

a přednášek. 

Předseda AS O zavedení simulační výuky snad nikdo nepochybuje, je třeba jen výuku TZKM správně 

promítnout do rozpočtu. 

Kala  Jedná se o obecnou záležitost, proč by výuka ZL měla být méně hodnotná než VL. Bavme 

se o obecných věcech. 

Sellner  Existuje legitimní možnost upravit jednotlivé koeficienty. 

Jurajda  Situaci jsme analyzovali. V obecných pravidlech systém funguje dobře. Nastavit 

koeficienty tak, aby se každý cítil spravedlivě, bude v zásadě nemožné. 

Sellner Systém je potřeba vyladit, bude potřeba probrat na ekonomické komisi. 

Další příspěvek do diskuse již nebyl.  
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Předseda AS poděkoval všem přítomným za účast a zasedání ukončil. 

    

Přílohy:  1) Prezenční listina 

2) Rezignační dopis na funkci děkana LF MU 

3) Podmínky pro přijetí ke studiu na LF MU 2020/2021 
  

Zapsali: Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D., Mgr. Jaroslav Divoký   

 

 

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 17. 9. 2019 

předseda AS LF 


